
သတင္းစာစဥ္
ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ

အမွတ္ (၄၅)၊ ဒီဇင္ဘာ ၁၂ ရက္၊ ၂ဝ၁၇

ဒီဇင္ဘာ ၂၊ ၂၀၁၇ 
 
ရခိုင္ျပည္နယ္က ထြက္ေသာ သဘာဝသယံဇာတမ်ားကို ျပည္နယ္က စီမံ 

ခန္႔ခြဲခြင့္ႏွင့္ အက်ဳိးအျမတ္အခ်ဳိ႕ ခြဲေဝအသံုးျပဳခြင့္ေပးေရး  ျပည္နယ္အစိုးရက 
တစ္ဆင့္ ျပည္ေထာင္စုအစိုးရသို႔ တိုက္တြန္းေၾကာင္းအဆိုကို ရခိုင္ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္က အတည္ျပဳခဲ့သည္။

ယင္းအဆိုကို ေပါက္ေတာ မဲဆႏၵနယ္အမွတ္(၂)မွ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေအာင္ေက်ာ္ထြီးက ႏိုဝင္ဘာ ၂၈ ရက္တြင္ က်င္းပသည့္ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝး၌ တင္သြင္းခဲ့ၿပီး ႏိုဝင္ဘာ ၃၀ ရက္တြင္ 
က်င္းပသည့္ အစည္းအေဝး၌ အတည္ျပဳခဲ့သည္။ အထက္ပါအဆိုတြင္ ႏုိင္ငံ 
တကာ စံခ်ိန္စံၫႊန္းႏွင့္အညီ ေဒသခံမ်ား၏အခြင့္အေရးကို မထိခုိက္ေရး စီမံ 
ေဆာင္ရြက္ေပးရန္အခ်က္လည္း ထည့္သြင္းတင္ျပခဲ့သည္။

''လူ႔အဖြဲ႕အစည္းတစ္ခု ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ဖို႔အတြက္ လူသားအရင္းအျမစ္(သို႔ 
မဟုတ္) သဘာဝ သယံဇာတက အရင္းအျမစ္တစ္ခုခုကို အေျခခံအရင္းတည္ၿပီး 
ေဆာင္ရြက္ရပါတယ္။ ယေန႔အ ခ်ိန္မွာ လူသားအရင္းအျမစ္ဟာ ရခိုင္ျပည္နယ္မွာ 
မရွိသေလာက္ ရွားပါးလို႔ေနပါတယ္။ အဲဒါေၾကာင့္ ရခိုင္ျပည္နယ္ရဲ႕ လူမႈစီးပြား 
က႑ေတြ ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေစေရးအတြက္ ျပည္နယ္မွထြက္ရွိေသာ သဘာဝ 
သယံဇာတ ေတြကို အမွီသဟဲျပဳၿပီး ပထမအဆင့္ အေနျဖင့္ ေဆာင္ရြက္ရမွာျဖစ္ပါ 
တယ္""ဟု ဦးေအာင္ေက်ာ္ထီြးက ဆိုသည္။

အဆိုႏွင့္ပတ္သက္၍ လႊတ္ေတာ္တြင္ အႀကိတ္အနယ္ေဆြးေႏြးခဲ့ၿပီး တပ္မ 
ေတာ္သားလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက ကန္႔ကြက္ခဲ့ေၾကာင္း ဦးေအာင္ေက်ာ္ 
ထြီးက ေျပာသည္။

ရခိုင္ျပည္နယ္သည္ ျမန္မာႏုိင္ငံတြင္ ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္မႈေနာက္က်ေသာ 
ျပည္နယ္ျဖစ္၍  ရသင့္ရထုိက္ေသာ သဘာဝသယံဇာတ အက်ဳိးခံစားခြင့္ကို ယင္း 
သယံဇာတထြက္ရွိရာ ေဒသမ်ားရွိ တုိင္းရင္းသားျပည္သူမ်ားအတြက္ ခြဲေဝေပးရ 
မည္ျဖစ္ေၾကာင္း ၎က ေျပာသည္။

ရခိုင္ကမ္းလြန္ ေရႊသဘာဝဓာတ္ေငြ႕စီမံကိန္းမွ တစ္ရက္လွ်င္ဓာတ္ေငြ႕ကုဗ 
ေပ သန္း ၅၀၀ ကို တ႐ုတ္ႏုိင္ငံသို႔ ေန႔စဥ္တင္ပို႔ေနၿပီး ျမန္မာအစိုးရသည္ ယင္း 
စီမံကိန္းမွ တစ္ႏွစ္လွ်င္ ကန္ေဒၚလာ သန္း ၁,၀၀၀ ေက်ာ္ရရွိေနေၾကာင္း ဦးေအာင္ 
ေက်ာ္ထြီးက ေျပာသည္။

(ကုိးကား- 7daydaily)

ရခိုင္ျပည္နယ္ထြက္ သဘာဝသယံဇာတမ်ားကို 
ျပည္နယ္က စီမံခန္႔ခြဲမႈႏွင့္ အက်ဳိးအျမတ္
အခ်ဳိ႕ကို ခြဲေဝအသံုးျပဳခြင့္ေပးေရးအဆို 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္အတည္ျပဳ

ဒီဇင္ဘာ ၆၊ ၂၀၁၇

ရခုိင္ျပည္နယ္ အစုိးရအဖြဲ႕ဝင္ စည္ပင္သာယာ 
ေရးဝန္ႀကီး ဦးမင္းေအာင္သည္ ဥပေဒအရ 
ေပးအပ္ေသာတာဝန္မ်ားကုိ ေက်ပြန္စြာ မေဆာင္ 
ရြက္ႏုိင္ျခင္း၊ ႏုိင္ငံေတာ္ႏွင့္ ျပည္သူတုိ႔အက်ဳိး 
စီးပြားကုိ ထိခုိက္နစ္နာဆုံး႐ႈံးမႈမ်ား ရွိေနျခင္းဆုိ 
သည့္ စြပ္စြဲခ်က္မ်ားႏွင့္ လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ကိုယ္ 
တိုင္လက္မွတ္ထုိးကာ ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မွ 
စုံစမ္းေဆးအေရးယူရန္ ဒီဇင္ဘာလ ၅ ရက္ေန႔က 
စုံစမ္းစစ္ေဆးေရးအဖြဲ႕တစ္ခုကုိ ဖြဲ႕စည္းကာ 
တာဝန္ေပးထားေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စား 
လွယ္အခ်ဳိ႕ထံမွ သိရသည္။ 

ဦးမင္းေအာင္ကုိ စည္ပင္သာယာေရး၀န္ႀကီး 
ရာထူးမွ ရပ္စဲႏိုင္ေရး ဥပေဒႏွင့္အညီ ေဆာင္ရြက္ 
ေပးႏုိင္ရန္ ႏိုင္၀င္ဘာလ ၂၉ ရက္ေန႔က ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ၁၇ ဦး၏ တင္ျပခ်က္ 
အေပၚ ရခိုင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မွ ဖြဲ႕စည္းပံု 
အေျခခံ ပုဒ္မ(၂၆၃) ပုဒ္မခြဲ(ဂ)ႏွင့္အညီ ဘူးသီး 
ေတာင္ၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵနယ္အမွတ္(၁)မွ ဦးေဇာ္ေဇာ္ 
ျမင့္ အဖြဲ႕ေခါင္းေဆာင္ပါ၀င္ေသာ လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္(၅)ဦးပါ၀င္သည့္ စံုစမ္းစစ္ေဆးေရး 
အဖြဲ႕ကို တာ၀န္ေပးအပ္ထားသည္။ 

စံုစမ္းစစ္ေဆးေရးအဖြဲ႕အေနျဖင့္ စြပ္စြဲျပစ္တင္ 
ခ်က္ပါ အခ်က္အလက္မ်ားအား တည္ဆဲဥပေဒ၊ 
နည္းဥပေဒမ်ားႏွင့္အညီ စစ္ေဆးၿပီး ၂၀၁၇ ခုႏွစ္၊ 
ဒီဇင္ဘာ(၁၉)ရက္ေန႔ ေနာက္ဆံုးထားကာ ရခိုင္ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္႐ံုးသို႔ ျပန္လည္အစီရင္ခံ 
တင္ျပရမည္ျဖစ္သည္။
(ကုိးကား- Development Media Group)

ေပးအပ္ထားေသာတာဝန္မ်ား

ေက်ပြန္ျခင္းမရွိဟု စည္ပင္ဝန္ႀကီး 

ဦးမင္းေအာင္အား ရခုိင္ျပည္နယ္ 

လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ၁၇ ဦး 

စြပ္စြဲျပစ္တင္မႈ စုံစမ္းစစ္ေဆး
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ပညာအလင္းပြင့္ျမန္မာသုေတသနေဖာင္ေဒးရွင္း
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ဒီဇင္ဘာ ၈၊ ၂၀၁၇

မြန္ျပည္နယ္အစိုးရ အဖဲြ႕အေနျဖင့္ 
အုပ္ခ်ဳပ္ေရးဆိုင္ရာကိစၥရပ္မ်ား ပိုမိုေကာင္း 
မြန္ေစေရး အားစုိက္ေဆာင္ရြက္ရန္ အဆုိ 
ကုိမဲခဲြဆုံးျဖတ္ရာ ကန္႔ကြက္သူမ်ား၍ အဆုိ 
႐ႈံးနိမ့္ခဲ့သည္။ 

ယင္းအဆုိကို ဒီဇင္ဘာ ၆ ရက္က သထုံ 
ၿမိဳ႕နယ္ ျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
ဦးေအာင္ေက်ာ္သူက တင္သြင္းၿပီးဒီဇင္ဘာ 
၇ ရက္တြင္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ငါးဦး 
က အဆုိကို ေထာက္ခံေဆြးေႏြးခဲ့ၾကသည္။ 
မဲခြဲဆုံးျဖတ္ရာတြင္မူ ေထာက္ခံမဲ (၉) မဲ၊ 
ပယ္မဲ (၁) မဲႏွင့္ ကန္႔ကြက္မဲ (၁၉)မဲျဖင့္ 
အတည္မျပဳႏုိင္ေၾကာင္း သိရသည္။

၎အဆုိကုိ ကန္႔ကြက္ေဆြးေႏြးခဲ့သည့္ 
ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ ေဒါက္တာေအးဇံက ''ဒီအဆို 
တင္သြင္းလာၿပီး အစိုးရက အတည္ျပဳၿပီးမွ 
အုပ္ခ်ဳပ္ေရးအားပိုမိုေကာင္းမြန္ဖို႔ လုပ္ရ 
မယ္မဟုတ္ဘူး၊ အၿမဲတမ္း အားစိုက္ေဆာင္ 

သတင္းတုိ

  တိုင္းေဒသႀကီး သို႔မဟုတ္ ျပည္ 
နယ္က ပိုင္ဆိုင္သည့္ပစၥည္းေတြကိုေရာင္း
ခ်ျခင္းႏွင့္ ငွားရမ္းျခင္းဆိုင္ရာ ဥပေဒၾကမ္း 
တစ္ရပ္ေရးဆြဲေပးရန္ တိုင္းအစိုးရကို တိုက္ 
တြန္းေၾကာင္းအဆုိကုိ မႏၲေလးတုိင္းေဒသ 
ႀကီးလႊတ္ေတာ္က အတည္ျပဳခဲ့သည္။ ယင္း 
အဆုိကုိ ခ်မ္းျမသာစည္ၿမိဳ႕နယ္ လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ ဦးတင္ေအာင္က တင္သြင္း 
ခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ အဆိုပါ ဥပေဒၾကမ္းေရး
ဆြဲျပဌာန္းႏိုင္ရန္အတြက္ ႏိုင္ငံေတာ္ဖြဲ႔စည္း
ပံုအေျခခံဥပေဒဆိုင္ရာ ခံု႐ံုးကိုတင္ျပခဲ့ရာ 
ထုိဥပေဒၾကမ္းေရးဆြျဲပဌာန္းရန္ သင့္မသင့္ 
ကိစၥရပ္ႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး ခံု႐ံုးက ဆံုးျဖတ္ 
ေပးရန္ တာဝန္မရွိေၾကာင္း မႏၲေလးတိုင္း 
ေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ကို ျပန္ၾကားခဲ့ၿပီးျဖစ္ 
သည္ဟု သိရသည္။ 

(ကိးုကား- www.rfa.org)

  ကခ်င္ျပည္နယ္ ျမစ္ႀကီးနားၿမိဳ႕တြင္ 
ယခင္က မရွိခဲ့ဖူးသည့္ ဒုစ႐ိုက္မႈမ်ား မၾကာ 
ခဏ ျဖစ္ပြားေနျခင္းေၾကာင့္ အစိုးရ၏ 
ေဆာင္ရြက္ထားရွိမႈ အေျခအေနကို အင္ 
ဂ်န္းယန္ၿမဳိ႕နယ္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
ေဒၚမရန္ဂ်ာဆိုင္းေခါန္ကက ကခ်င္ျပည္ 
နယ္ လႊတ္ေတာ္တြင္  ဒီဇင္ဘာ ၄ ရက္ေန႔ 
က ေမးျမန္းခဲ့သည္။  ကခ်င္ျပည္နယ္ လံုၿခံဳ 
ေရးႏွင့္ နယ္စပ္ေရးရာဝန္ႀကီး ဗိုလ္မွဴးႀကီး 
သူရမ်ဳိးတင္က ေျဖၾကားရာတြင္ ျမန္မာ 
ႏိုင္ငံရဲတပ္ဖြဲ႕၊ တပ္မေတာ္၊ ႒ာနဆိုင္ရာမ်ား၊ 
အုပ္ခ်ဳပ္ေရးအဖြဲ႕မ်ားႏွင့္ ရပ္မိရပ္ဖမ်ားက 
ေန႔စဥ္ပူးေပါင္း ကင္းလွည့္ၿပီး ျမစ္ႀကီးနား 
ၿမိဳ႕အတြင္း ဒုစ႐ိုက္မႈေတြကို ကာကြယ္တား 
ဆီးေနသည္ဟု ဆုိသည္။ ထုိ႔ျပင္  ျမစ္ႀကီး 
နားၿမိဳ႕တြင္ ရဲတပ္ဖြဲ႕ဝင္ ၁ဦးသည္ ျပည္သူ 
တစ္ေထာင္ေက်ာ္ကို လံုၿခံဳေရးေဆာင္ရြက္ 
ေနရေၾကာင္းႏွင့္ ရဲတပ္ဖြဲ႔ဝင္အင္အားထပ္မံ 
ျဖည့္တင္းရန္ ေဆာင္ရြက္သြားမည္ဟု ေျဖ 
ၾကားခဲ့သည္။ 

(ကုိးကား- www.rfa.org)

ရြက္ေနလ်က္ပါ၊ ဒီအဆုိေၾကာင့္ အစုိးရနဲ႔ 
လႊတ္ေတာ္ၾကား သေဘာထားကြဲလဲြေန 
တယ္လုိ႔ ျပည္သူေတြျမင္ႏုိင္လုိ႔ ဒီအဆုိကုိ 
ဆုိင္းငံ့ေပးပါလုိ႔ ေျပာၾကားလုိပါတယ္""ဟု 
ေျပာသည္။ 

ဌာနဆိုင္ရာအဖြဲ႕အစည္းမ်ားမွ အနည္း 
က်ဥ္းေသာ မေကာင္းသည့္သူအခ်ဳိ႕ေၾကာင့္ 
က်န္သူမ်ားအား ထိခိုက္ေစႏိုင္သည့္ကိစၥ 
မ်ဳိး မလုပ္သင့္ေၾကာင္း၊ ျပည္နယ္အစိုးရ 
အေနျဖင့္ လႊတ္ေတာ္မွ အတည္ျပဳထားၿပီး 
ေသာ အဆိုမ်ား၊ ကတိကဝတ္ထားေသာ 
ကိစၥရပ္မ်ားကုိ အတတ္ႏိုင္ဆံုး အျမန္ဆံုးျဖစ္ 
ေအာင္ ေဆာင္ရြက္ေပးလ်က္ရွိေၾကာင္း၊ 
အေကာင္ထည္ေဖာ္ရန္ ဘတ္ဂ်က္ေငြ 
အခက္ခဲ(သို႔) အေျခအေနေၾကာင့္ အခ်ဳိ႕ 
ေသာကိစၥရပ္မ်ား အနည္းငယ္ ၾကန္႔ၾကာေန 
ရသည္ဟု ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္က ဆက္ေျပာသည္။

အဆိုတင္သြင္းသူ ဦးေအာင္ေက်ာ္သူ 
က '' အစိုးရရဲ႕ မူဝါဒေတြေကာင္းမြန္ေစေရး 
ဒီမူဝါဒေတြကို အေကာင္ထည္ေဖာ္ ေဆာင္ 
ရြက္တဲ့အခါ သက္ဆိုင္ရာ ဌာနေ တြအေနနဲ႔ 
အစိုးရရဲ႕ ပုံရိပ္ေကာ၊ အစိုးရရဲ႕မူဝါဒႏွင့္ 
ဆန႔က္်င္ၿပီးျပဳလုပ္ေနတ့ဲ လုပ္ေဆာင္ခ်က္ေတြ 
ကို အစုိးရအဖြဲ႕ေတြေကာ ပိုမိုတင္းက်ပ္တဲ့ 
စည္းမ်ဥ္းစည္းကမ္းေတြနဲ႔ ျပည္သူရဲ႕ႀကဳံ 
ေတြ႕ေနရတဲ့ အခက္အခဲေတြကို ေျဖရွင္း 
ေပးႏိုင္ဖို႔ျဖစ္ပါတယ္""ဟု ေျပာသည္။

လႊတ္ေတာ္မွာ ေမးခြန္းေမးျမန္းသည့္
ကာလတစ္ခုမွာသာ လဝက႐ုံးမ်ားတြင္ 
ျပည္သူအတြက္ ဝန္ေဆာင္မႈ၊ ေငြေၾကး 
ေကာက္ခံမႈႏွင့္ပတ္သက္၍ လိုက္နာ 
ေဆာင္ရြက္ေပးခဲ့ၿပီး ယင္းေနာက္ပိုင္းတြင္ 
ယခင္အေျခအေနေဟာင္းအတိုင္း ေငြ 
ေတာင္းခံမႈ ျပန္လည္ရွိေနေၾကာင္း၊ အျခား 
ကိစၥရပ္ေတြမွာလည္း ထုိ႔အတူရွိေန 
ေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚ 
ခိုင္ခိုင္လဲ့က ေထာက္ျပေဆြးေႏြးသည္။

(ကုိးကား- 7daydaily/Mon News Agency)

အုပ္ခ်ဳပ္ေရးကိစၥရပ္မ်ား 
ပိုမုိေကာင္းမြန္ေရး ေဆာင္ရြက္ရန္အဆို 
မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ ႐ႈံးနိမ့္
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အစိုးရတပ္မေတာ္ႏွင့္ ရွမ္းျပည္တပ္ 
မေတာ္ စစ္ေရးအျငင္းပြားသည့္ နယ္ေျမ 
မိုင္း႐ွဴးနယ္အတြင္း ကားလမ္းေဖာက္လုပ္ 
ေရးစီမံကိန္းႏွင့္ပတ္သက္၍ ရွမ္းျပည္နယ္ 
အစိုးရ မသိရွိရဘဲ တပ္မေတာ္ဘက္မွ 
စီစဥ္ေနျခင္းသာျဖစ္သည္ဟု ရွမ္းျပည္ 
နယ္အစိုးရ လမ္းပန္းဆက္သြယ္ေရးဝန္ႀကီး 
က ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ အစည္းအေဝး 
တြင္ ေျပာသည္။

ဒုတိယအႀကိမ္ ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္ အ႒မပုံမွန္အစည္းအေဝး တတိယ 
ေန႔တြင္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စား 
လွယ္ ေဒၚနန္းေကာင္ခမ္း(မိုင္း႐ွဴး-၂)က 
''လမ္းေဖာက္လုပ္မည့္ ေဒသအနီးတစ္ဝိုက္ 
တြင္ လက္နက္ကိုင္အဖြဲ႕အစည္းမ်ား အေျခ 
ျပဳလႈပ္ရွားရာေဒသျဖစ္သကဲ့သို႔ သက္ဆိုင္ 
ရာဌာနကဦးစီးၿပီး လမ္းေဖာက္လုပ္လွ်င္ 
စစ္ေရးလႈပ္ရွားမႈမ်ား ရွိလာႏုိင္ၿပီး တိုက္ပြဲ 
မ်ားျဖစ္ေပၚလာႏုိင္ေၾကာင္း"" ၾကယ္ပြင့္ျပ 
ေမးခြန္း တင္ျပေမးျမန္းခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

မိုင္း႐ွဴးၿမိဳ႕ေျမာက္ဘက္ လမ္းေဖာက္လုပ္ေရးစီမံကိန္း တပ္မေတာ္က 
ရွမ္းျပည္နယ္အစိုးရထံ တစ္စုံတရာ ေျပာၾကားျခင္းမရွိဟု လမ္းပန္းဝန္ႀကီးေျပာ

ဒီဇင္ဘာ ၇၊ ၂၀၁၇

၂၀၁၂ ခုနွစ္တြင္ျပဌာန္းခဲ့ေသာ မြန္ျပည္နယ္အတြင္း ပုဂၢလိက 
ယာဥ္မ်ား စနစ္တက်ေျပးဆြဲေရးဥပေဒႏွင့္ မကိုက္ညီသည့္သူမ်ား 
ႏွင့္ ဖြဲ႕စည္းထားေသာ ယထက(ယာယီ)ေကာ္မတီကို ျပည္နယ္ 
အစိုးရက မွားယြင္းစြာအတည္ျပဳေပးခဲ့၍ ယင္းေကာ္မတီကို ျပန္ 
လည္ဖ်က္သိမ္းေပးရန္ရွိမရွိ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
ေဒါက္တာခင္ႏိုင္ဦး (ဘီးလင္း-၁)၏ ေမးခြန္းအေပၚ ဖ်က္သိမ္းေပး 
မည္ဟု မြန္ျပည္နယ္ စိုက္ပ်ဳိးေမြးျမဴေရးႏွင့္ ပို႔ေဆာင္ဆက္သြယ္ေရး 
ဝန္ႀကီးဦးထြန္းေဌးက ဒီဇင္ဘာ ၆ ရက္ေန႔ မြန္ျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္ 
အစည္းအေဝးတြင္ ျပန္လည္ေျဖၾကားခဲ့သည္။

အဆိုပါ ယထက (ယာယီ)ေကာ္မတီ၏ဥကၠ႒သည္ အသက္ 
(၇၀)ေက်ာ္ေနျခင္း၊ ေကာ္မတီ၏အတြင္းေရးမွဴးသည္ ယာဥ္လုပ္ 
ငန္းမရွိျခင္း၊ တြဲဖက္အတြင္းေရးမွဴးသည္လည္း ယာဥ္လုပ္ငန္း 
လိုင္စင္မရွိသူျဖစ္ေနျခင္းေၾကာင့္ မြန္ျပည္နယ္အတြင္း ပုဂၢလိက 

ယာဥ္မ်ား စနစ္တက်ေျပးဆြဲေရးဥပေဒႏွင့္ နည္းဥပေဒပုဒ္မ ၁၆ 
(က)ႏွင့္(င)တို႔ႏွင့္ ကိုက္ညီမႈမရွိေၾကာင္း သိရသည္။

ယင္းယထက(ယာယီ)ေကာ္မတီကို ၂၀၁၇ စက္တင္ဘာလ 
(၁၄)ရက္ေန႔ ေန႔စြဲပါအမိန္႔စာျဖင့္ ယာယီေကာ္မတီမွ ၿမိဳ႕နယ္ 
(ယထက) ေကာ္မတီအျဖစ္ ၀န္ႀကီးဦးထြန္းေဌးက အတည္ျပဳေပးခဲ့ 
ေၾကာင္း သိရသည္။ 

ယထက(ယာယီ)ေကာ္မတီကို စိစစ္ေပးပါရန္ တင္ျပလာေသာ 
ယာဥ္ပိုင္ရွင္မ်ားကို ပစ္မွတ္ထားကာ ဂိတ္ပိတ္ျခင္း၊ လိုင္းမွထုတ္ 
ပယ္ျခင္းစေသာ သတိေပးစာမ်ားကို လမ္းေဘးလွ်ပ္စစ္မီးတိုင္မ်ား 
တြင္ ကပ္ထားျခင္းမ်ား ျပဳလုပ္ေၾကာင္း၊ ၎ကိစၥမ်ားႏွင့္စပ္လ်ဥ္းၿပီး 
(၁၃-၁၁-၂၀၁၇) ရက္စြဲပါစာျဖင့္ ၿမိဳ႕နယ္အုပ္ခ်ဳပ္ေရးမွဴးထံလိပ္မူ၍ 
ၿမိဳ႕နယ္ (ယထက)ေကာ္မတီ၏ လုပ္ပိုင္ခြင့္မ်ားကို ဆိုင္းငံ့ထားေပး 
ရန္ ယာဥ္ပိုင္ရွင္ (၆၀)ေက်ာ္က လက္မွတ္ေရးထိုးတင္ျပခဲ့ေၾကာင္း 
သိရသည္။ 
(ကုိးကား- Mon News Agency)

ဘီးလင္း ယထက(ယာယီ)ေကာ္မတီကို ဖ်က္သိမ္းေပးမည္ဟု မြန္ဝန္ႀကီးဆို

နန္းေကာင္ခမ္း၏ေမးခြန္းႏွင့္ပတ္သက္ 
ျပီး ရွမ္းျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕ လမ္းပန္း 
ဆက္သြယ္ေရးဝန္ႀကီး ဦးခြန္ရဲေထြးက 
''မိုင္း႐ွဴးနယ္ေျမအတြင္းရွိ လႊိင္ႏိုင္း၊ ဝမ္ 
လြယ္မွ သံလြင္ျမစ္အနီး တာဝန္းေနာင္ ကူး 
တို႔ဆိပ္သို႔ မူလရွိေသာ ကားလမ္းအား တပ္ 
မေတာ္မွ အဆင့္ျမႇင့္တင္ေဖာက္လုပ္သြား 
မည့္ အေၾကာင္း ရွမ္းျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕ 
ထံ တစ္စုံတရာ အေၾကာင္းၾကားမႈ မရရွိ 
ေသးဟုသာ ေျဖၾကားသည္။ 

''လြယ္ႏုိင္းႏွွင့္ ဝမ္လြယ္အုပ္စုအတြင္းရွိ 
ေက်းရြာခ်ိတ္ဆက္လမ္းတြကုိ လက္နက္ကုိင္ 
အဖြဲ႕အစည္းေတြက ဦးေဆာင္ၿပီး ေဖာက္ 
လုပ္မယ္ဆိုရင္ ႏွစ္ဖက္ထိေတြ႕ တိုက္ပြဲေတြ 

ျဖစ္ေပၚလာႏိုင္ၿပီး နယ္ေျမတည္ၿငိမ္းေအး 
ခ်မ္းမႈကို ထိခိုက္ပ်က္ျပားေစႏုိင္တဲ့အတြက္ 
ဘယ္လက္နက္ကုိင္ အဖြ႕ဲအစည္းကုိမွ 
မေဆာင္ရြက္ေစလုိပါဘူး၊ တကယ္လုိ႔ ေဖာ္ျပ 
ပါလမ္းေတြ အမွန္တကယ္ ေဖာက္လုပ္ 
သြားခ့ဲမယ္ဆုိရင္ လက္နက္ကုိင္အဖြ႕ဲအစည္း 
မဟုတ္တဲ့ အရပ္ဘက္အဖြဲ႕ျဖစ္တဲ့ ကုမၸဏီ 
မ်ားကိုသာ တာဝန္ယူေဖာက္လုပ္သြားေစ
လိုတယ္လို႔ ျပည္သူလူထုဘက္က ေတာင္း 
ဆိုလာတယ္""ဟု ေဒၚနန္းေကာင္ခမ္းက 
ေျပာသည္။

အစိုးရတပ္မေတာ္သည္ ေဒသအတြင္း 
လမ္းေဖာက္လုပ္ေရး စီမံကိန္းအတြက္ 
မုိင္း႐ွဴး-တန္႔ယန္းလမ္းမမွတဆင့္ ဝမ့္လြယ္၊ 
လြယ္ႏိုင္း၊ တာ့ဝန္းေနာင္း (သံလြင္ျမစ္ကူး 
တို႔ဆိပ္) လမ္းေပၚ ရွိ SSPP/SSA တပ္မ်ား 
ဆုတ္ေပးရန္ ေအာက္တိုဘာလဆန္းပိုင္း 
က ေျပာၾကားလာသျဖင့္ ႏွစ္ဖက္စစ္ေရး 
တင္းမာမႈရွိခဲ့ေၾကာင္း SSPP/SSA မွ 
ျပန္ၾကား ေရးအရာရွိက သွ်မ္းသံေတာ္ဆင့္ 
အား ေျပာျပခဲ့ဖူးသည္။
(ကုိးကား- www.burmese.shannews.org)


